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PROCES – VERBAL 

 
Încheiat cu ocazia şedinţei  extraordinare a Consiliului local municipal  

Tîrgu-Mure ş din data de 18  decembrie  2013 
 
 
 
 
Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la  şedinţă 21 de consilieri. 

Absentează d-nii consilieri  Benedek Istvan şi  Fărcaş Ioan. 
Dl. consilier Maior:  - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi să 

deschid lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data 
de 18 decembrie  2013.  Având în vedere că urmează Sărbătorile de iarnă, v-aş propune să 
avem o şedinţă decentă şi să terminăm cât mai repede. 

Ordinea de zi cuprinde 15 puncte din care s-a retras punctul 9 privind aprobarea 
Regulamentului de publicitate în municipiul Tîrgu-Mureş. Vă propun să votăm ordinea de 
zi, plus un material în regim de urgenţă. 

Dl. viceprimar Peti: - nu ştiu dacă avem la dispoziţie un traducător, dar până când 
acesta soseşte, doresc să vă spun câteva cuvinte. Aşa cum v-am obişnuit sau cum este 
cutuma în consiliul local, ultima şedinţă a anului întotdeauna dă ocazia să tragem anumite 
concluzii şi să trecem în revistă eventualele realizări şi cele pe care cu tot efortul pe care l-
am făcut, nu am reuşit. A fost un an foarte greu din punctul de vedere al fracţiunii UDMR, 
pentru că plenul consiliului local, modalitatea de lucru şi luările de cuvânt nu au fost 
neapărat la nivelul aşteptării comunităţii. Noi, beneficiind de încrederea acordată de  
cetăţeni, suntem şi un model, sau ar trebui să reprezentăm un model de bună convieţuire, 
înţelegere şi respect reciproc. Au fost foarte multe ocazii în care la prima impresie sau la 
prima supărare s-au făcut anumite enunţuri care ulterior au fost retrase sau interpretate 
greşit.  

Astăzi, la şedinţa aceasta, dacă acceptaţi, aş avea un mic cadou, Moş Crăciun mi-a 
lăsat deocamdată 10 CD-uri cu colinde româneşti şi sunt pe drum prin poştă, încă 14 CD-
uri cu colinde în limba maghiară. Cred că acest lucru ne poate ajuta să ajungem mai 
aproape, să avem încredere reciprocă şi să ne cunoaştem mai bine, nu numai limba, ci şi 
tradiţiile. Cred că v-aţi dat seama, 10 CD-uri cu colinde româneşti pentru colegii de la 
UDMR şi 14 CD-uri cu colinde maghiare pentru cei 13 colegi consilieri şi pentru dl. 
primar. Dacă acceptaţi şi am un vis, un mare erou care a luptat pentru drepturile negrilor în 
SUA a spus înaintea mea că are un vis mare, şi eu am un vis mare, că toţi o să avem 
înţelepciunea să ascultăm în cadrul familiilor noastre colinde, noi, colindele româneşti şi 
dv. în familiile dv. să vă bucuraţi de aceeaşi fericire. Aş dori să împart aceste CD-uri după 
şedinţă şi după ce vine Moş Crăciun cu celelalte 14, o să vi le dau şi pe acelea.  
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Împreună cu colega mea Koncz Zsuzsi am făcut şi o statistică a anului trecut. Este 
una subiectivă trebuie să recunosc, pentru că am avut 4 criterii pe care le-am luat în 
considerare: prezenţa la fiecare şedinţă a consiliului; proiectele de hotărâri pregătite şi 
promovate şi „rata de succes”; număr luări de cuvânt, amendamente de modificare a 
proiectelor de hotărâri; preşedinte de şedinţă, respectiv cum a evoluat în conducerea acestor 
şedinţe. Aş dori să premiez datorită lui Moş Crăciun, un coleg femeie şi un coleg bărbat, în 
această categorie. La doamne, după aceste criterii subiective, d-na viceprimar Ionela 
Ciotlăuş a ieşit pe primul loc, având în vedere că a fost prezentă la toate cele 17 şedinţe, a 
promovat 10 proiecte de hotărâri din care 3 au fost aprobate, a luat cuvântul respectiv a 
făcut amendamente de 170 de ori şi a fost preşedinte de şedinţă de două ori. Vă felicit şi o 
să vă ofer un buchet de flori. La „categoria bărbaţi” avem un câştigător, dar nu asta 
contează, ci pe locul 2 cine este, dl. Maior Sergiu Claudiu care din nou a fost prezent la 
toate cele 17 şedinţe, a promovat proiecte de hotărâri, a avut luări de poziţii de 145 de ori şi 
a condus 4 şedinţe ale consiliului, ordinare şi extraordinare, luând cuvântul de 215 ori. Vă 
felicit, aveţi o sticlă de vin, să o consumaţi cu sănătate. Tot prin această modalitate aş dori 
să felicit toate colegele noastre care s-au dovedit mult mai conştincioase faţă de colegii 
bărbaţi, pentru că toate cele patru doamne, colege ale noastre în consiliu, au fost prezente la 
toate şedinţele consiliului, nu aşa ca şi bărbaţii, pentru că la bărbaţi au fost câteva absenţe. 
Vă felicit pentru acest lucru şi veţi primi câte o floare. Felicit şi pe domnul coleg al nostru 
care este cel mai vechi în consiliu local şi anume pe dl. Torzsok Sandor, care prin prezenţa 
în consiliu a dânsului, a arătat întotdeauna profesionalism şi echitate faţă de toţi şi faţă de 
orice temă abordată, îl felicit şi mă bucur că avem astfel de oameni între noi. Sunt convins 
că prin prezenţa dânsului creşte calitatea şedinţelor consiliului local. Am lăsat la urmă şi 
sper să nu se supere dl. primar, cred că a avut datoria cea mai grea dintre toţi consilierii, a 
dus o dezbatere continuă constructivă în interesul comunităţii, cu noi cu consilierii locali, 
desigur noi având o poziţie mult mai plăcută sau mai uşoară, pentru că tot ceea ce se face 
de către executiv noi avem posibilitatea să criticăm, cred că de multe ori aţi sesizat că au 
fost sesizări constructive, eu vă mulţumesc că ne-aţi acceptat aşa cum se poate şi au permis 
condiţiile exterioare ale celor doi viceprimari, aţi avut înţelepciunea şi aţi avut întotdeauna 
acea poziţie fermă cu privire la toate tentativele de exagerare, să spunem  tentate extremiste 
din toate punctele de vedere şi din toate părţile, şi eu vă rog şi sper şi am credinţa că în 
continuare veţi respecta pe toţi cetăţenii târgumureşeni şi veţi lupta împreună cu noi 
consilierii, pentru un viitor mai bun pentru toţi. 

Dl. consilier Maior: - am rămas plăcut surprins pentru că nu s-a mai întâmplat aşa 
ceva de ani buni, vă felicit pentru aceste lucruri, a fost un  lucru plăcut şi pentru anul viitor 
o să fim şi noi pregătiţi. 

Dl. consilier Kikeli : - urez Sărbători fericite şi un An Nou cu multe succese în 
activitatea noastră, dar aş dori să ţinem un moment de reculegere, suntem în decembrie, ne 
aşteaptă bucurii deosebite, dar să nu uităm că în urmă cu 24 de ani, chiar foarte aproape de 
acest edificiu, unii şi-au dat viaţa pentru ca noi să putem discuta azi şi să putem găsi o cale 
mult mai eficientă pentru convieţuirea noastră. 

D-na consilier Roman: -  câţiva colegi din presă m-au întrebat înainte de a începe 
şedinţa, dacă vom avea parte de o şedinţă festivă. Le-am răspuns că nu, şi iată că m-am 
înşelat, domnul Peti Andras a transformat şedinţa de azi în una festivă şi-i mulţumesc şi eu, 
nu doar pentru gestul făcut de normalitate, ci pentru cuvintele spuse. Sper ca atmosfera 
care domneşte azi între noi şi zâmbetele, să ne ţină şi peste Sărbători şi mai ales în anul 
care va veni pentru că da, aceasta este atmosfera în care ar trebui cu toţii să lucrăm în sânul 
consiliului local. Apropo de colinde, am să vă fac o invitaţie, spuneaţi că trebuie să fim, 
oarecum să tinem să încercăm să devenim un exemplu pentru cei care şi-au pus încrederea 
în noi. La capitolul colinde, recunosc, acolo m-am conformat, şi vă invit şi pe dv. şi în 
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special pe dl. Peti Andrei, vineri de la ora 17 în balconul primăriei se va colinda, aşa cum 
se întâmplă în fiecare an, anul acesta voi colinda şi eu, este vorba de o corală ce ţine de 
Parohia greco catolică din Tîrgu-Mureş şi vreau să vă explic ce înseamnă această corală 
pentru că veţi înţelege, eu sunt ortodoxă, dar cânt alături de greco catolici, iar din corală 
face parte şi o doamnă de etnie maghiară, care nu are niciuna din religiile pe care noi le 
întâmpinăm, şi astfel este o corală care chiar reprezintă Tîrgu-Mureşul din foarte multe 
puncte de vedere: a limbilor vorbite şi a religiilor. Cântăm în romănă şi engleză, dar la anul 
vom introduce în repertoriu şi limba maghiară, astfel încât chiar să reprezentăm Tîrgu-
Mureşul. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - dacă tot suntem la ceas de mare sărbătoare şi suntem 
într-o atmosferă creştină în care toţi suntem buni, frumoşi, ne premiem, cred că un bun 
cadou de Crăciun pe care l-am putea face azi târgumureşenilor, este cel de a amâna intenţia 
de majorare a taxelor la Complexul de Agrement şi Sport „Mureşul” şi la Grădina 
Zoologică, cel puţin să le amânăm până anul viitor când probabil aşa cum îmi doresc şi eu 
şi vă doresc şi dv., vom fi mai buni şi mai înţelepţi şi vom lua o decizie mai sănătoasă după 
concediul de sărbători. 

Vin de la Gala sportului mureşean, gală la care sportivii din Tîrgu-Mureş 
adresează urările de bine Primăriei Tîrgu-Mureş, Consiliului local, şi de asemenea, solicită 
mai mult sprijin pentru toţi în Tîrgu-Mureş, în ceea ce priveşte sportul.  

De asemenea, nu pot să nu mă bucur că cel care ar fi luat premiul I la absenţe pe 
acest an, din mijlocul nostru, este azi alături de noi. 

Dl. consilier Sabău: -  aş fi avut două lucruri să prezint astăzi, dar m-a încurcat 
intervenţia d-lui Peti urmată de celelalte şi aş vrea să nu stric tonul. Am venit pregătit cu tot 
felul de legi, dar mai bine mă abţin în a le parcurge şi rămân doar la prima parte a 
intervenţiei mele, respectiv mă bucur, probabil de sărbători suntem mai buni, că am primit 
răspuns, este primul răspuns pe  care îl primesc la o adresă pe care am făcut-o cu privire la 
problemele pe care târgumureşenii mi la trimit mie şi le transmit mai departe, este o adresă 
cu propuneri pe care la şedinţa trecută de consiliu local, împreună cu colegul Loghin am 
depus-o şi mulţumesc pe această cale d-lui primar că a dat curs solicitării noastre de a 
răspunde şi am văzut chiar nişte propuneri frumoase care sperăm că anul viitor se vor 
concretiza. Partea a doua intervenţiei, o las pentru luna ianuarie. 

Dl. consilier Maior:  - supun la vot Ordinea de zi cu cele 15 puncte din care s-a 
retras punctul 9, deci rămân 14, plus un material în regim de urgenţă şi o şedinţă AGA - SC 
Administrator Imobile şi Pieţe SRL. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
 
A.G.A. – SC Administrator Imobile şi Pieţe SRL 

 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contravalorii serviciilor prestate pentru anul 

2014 pentru Complexul de Agrement şi Sport “Mureşul” şi Bazinul  Acoperit Piscina “ ing. 
Mircea Birău”: 

Dl. consilier Maior: - eu vin cu o propunere, şi la primul material şi la al doilea, 
să se mărească taxele doar cu 15% faţă de anul acesta, iar cei care îşi achită până la data de 
30 martie, să aibă reducere de 15%, efectiv să nu crească preţul biletului sau 
abonamentului, dacă îşi plătesc; fie ei persoane fizice sau juridice. Am rezolvat şi problema 
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cu intrarea la Week-end, fiindcă nu vor mai fi târgumureşenii defavorizaţi, în schimb, e 
adevărat vor fi puţin defavorizaţi cei care vin din altă parte. 

Dl. consilier Sabău: - o completare la amendamentul dv., domnule Maior, într-
adevăr este foarte bine dacă motivăm într-o oarecare formă  târgumureşenii în a plăti 
impozitul până la data de 15 martie. De asemenea, creăm o situaţie privilegiată pozitivă 
târgumurşenilor faţă de cei care vin la Week-end, foarte bine. Însă eu aş propune să nu 
majorăm taxa, să o lăsăm în acest an în acest mod, să nu majorăm cu 15%, însă să mergem 
pe varianta pe care dv. aţi propus-o cu privire la favorizarea persoanelor  care până la data 
de 15 martie îşi achită impozitul.  

Dl. consilier Maior:  - bine, o să supunem la vot şi varianta dv., dar verificaţi că 
aţi primit în mape de la Serviciul audit ceea ce înseamnă cheltuielile şi la piscină, 
cheltuielile sunt undeva la 70% faţă de taxe, cu utilităţile. Am spus că 15% este un preţ 
acceptabil având în vedere faptul că târgumureşenii pot beneficia de acel lucru. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - referitor la taxele propuse, aş vrea să spun faptul că 
fundamentarea acestora trebuie să se facă în funcţie de costuri. Pe fiecare centru de cost, că 
e academie, că e balon presostatic, că e intrare la bazin. În acest material, în acest proiect 
de majorare nu există nicio fundamentare de cost. Nu am mai auzit nicăieri ca cineva să-şi 
stabilească vreun tarif spunând că tariful pentru târgumureşeni este unul, iar pentru cei din 
afară este altul. Eu cred că ar trebui să încurajăm şi să ne bucurăm că Tîrgu-Mureşul a 
devenit un centru de atracţie prin acest complex şi vin foarte mulţi turişti, probabil din 
Zona metropolitană, foarte mulţi din judeţul Mureş, să se bucure de serviciile oferite la 
CASM. Pe de altă parte, există o facilitate inclusă în acest proiect, şi anume ca echipele 
aparţinând clubului ASA ex FCM, şi LPS, au acces gratuit. Eu cred că dacă clubul ASA 
trebuie să aibă acces gratuit în CASM, ar putea să aibă acces gratuit toţi sportivii legitimaţi 
din Tîrgu-Mureş, toate cluburile sportive recunoscute din Tîrgu-Mureş.  De ce să existe 
doar ASA cu această facilitate? Noroc că cei de la LPS datorită unui proiecte pe care l-am 
avut în consiliu local, se bucură şi ei de acest acces gratuit. Pe de altă parte, intenţia de 
majorare, dacă vreţi să faceţi un cadou târgumureşenilor, ar trebui gândită şi revizuită până 
anul viitor.  

Dl. consilier Maior:  - dacă aşi fi fost atentă, era vorba de intrarea pe terenuri. 
Dl. consilier Soos: - o observaţie legat de bazinul olimpic acoperit. Rugămintea ar 

fi, pe timp de iarnă nu se plăteşte taxă de intrare la Week-end, iar pe timp de vară, când se 
duc copiii la antrenament, biletele pentru bazinul olimpic să fie posibil să le cumpărăm de 
la casa de bilete, să nu trebuiască să plătească omul două bilete de intrare, de fapt, că iarna 
este posibilă intrarea, oricum, cred că este necesară majorarea biletului, balonul costă, dar 
rugămintea asta ar fi, să fie biletul în exterior şi nu trebuiască cumpărat de două ori bilete. 

Dl. consilier Bakos: - e foarte nepopular să te gândeşti la măriri de tarife, în 
special în ajunul crăciunului, la sportivi, şi eu dacă aş putea aş da la toţi ca să se poată 
pregăti pentru competiţii, în schimb, văzând calculele primite acum câteva minute, am 
făcut şi eu un calcul în linii mari şi s-ar putea să greşesc, dar fiecare târgumureşean pentru 
Week-end plăteşte sub 50 de lei ca pierdere, teoretic plătim din buzunar 50 de lei din 
fondurile târgmureşenilor pentru a susţine CASM. Acesta este motivul pentru care şi eu voi 
vota pentru mărirea măcar cu 15%. 

Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre cu amendamentul făcut 
de mine şi cu amendamentul făcut de dl. Soos în prima variantă, urmând ca în cazul în care 
nu trece aşa, să propunem a doua variantă. 

Cine este pentru? – 14 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D. ) 
Cine se abţine? - 4 abţineri (Loghin L., Sabău O., Someşan C., Puiac C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 4 abţineri. 
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Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor speciale pentru anul 2014, percepute 

de Administraţia Grădinii Zoologice şi a Platoului Corneşti: 
Dl. consilier Maior: - materialul a trecut prin comisiile de specialitate, este 

varianta II cu toate solicitările. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D. ) 
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al Unităţii Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Tîrgu Mureş, pentru anul 2013: 
Dl. consilier Maior: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv 
D-na viceprimar Ciotlăuş: - observăm că suntem la a patra rectificare pozitivă pe 

anul acesta, veniturile municipiului crescând de la 362 milioane lei  cât aveam aprobat 
iniţial la începutul anului 2013, la onorabila sumă de 434 milioane lei. Stau şi mă întreb de 
ce până la ora aceasta bursele elevilor în Tîrgu-Mureş nu sunt achitate? Aş vrea să ne 
răspundă dl. primar şi d-na Kiss dacă se vor mai plăti bursele şcolare, tot aşa ca un cadou, 
elevilor din Tîrgu-Mureş.  

Dl. consilier Maior: - noi vom continua campania electorală, aşa că după şedinţă 
o să vă răspundă fiecare dintre dânşii şi dacă doriţi, înregistraţi-i. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? - 3 abţineri (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării unor facilităţi fiscale pentru 

proprietarii de imobile care au executat lucrări de intervenţie pe cheltuială proprie pentru 
creşterea performanţei energetice ori pentru creşterea calităţii arhitectural-ambientale: 

Dl. consilier Maior: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului redevenţelor pentru contractele 

de concesiune ce urmează a fi încheiate în cursul anului 2014: 
Dl. consilier Maior: -  raportul comisiilor de specialitate este pozitiv 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de  voturi. 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind trecerea în proprietatea privată a Municipiului Tîrgu 

Mureş a bunului imobil situat în Tîrgu Mureş, str. Oneşti, fn, aparţinând S.C. Solteris Prod 
Com S.R.L. (restaurant Crizantema), societate aflată în procedura insolvenţei: 
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Dl. consilier Maior: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Pui S.) 
Cine se abţine? - 2 abţineri (Karacsony E. şi Sîmpălean D.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi 2 abţineri. 

  (Nu a votat d-na Ciotlăuş I.) 
 D-na viceprimar Ciotlăuş: - cred că Municipiul Tîrgu-Mureş are nevoie de 

lichidităţi, are nevoie de bani pentru a-şi duce mai departe investiţiile pentru a-şi plăti 
obligaţiile chiar şi cu utilităţile care erau restante săptămâna trecută, şi nu să achiziţioneze 
cârciumi cu care nu vom avea ce face. Mai mult, nu numai că nu putem să-l exploatăm că 
nu este în obiectul nostru de activitate, s-ar putea ca la o eventuală dorinţă de a le vinde, să 
ieşim în pierdere pentru că piaţa în ziua de azi  nu ne asigură vânzarea, şi mai mult decât 
atât, să venim cu cheltuieli de întreţinere suplimentare. 

 Dl. consilier Maior : - dacă aţi fi citit materialul, aţi fi văzut că nu achiziţionăm 
nimic, sunt bani pe care i-am recuperat prin executorul judecătoresc, de fapt o clădire.  

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Municipiului Tîrgu Mureş 

în Consiliul Metropolitan al Asociaţiei „Zona Metropolitană Tîrgu Mureş”: 
Dl. consilier Maior: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Trebuie să 

desemnăm un domn sau doamnă consilier.  
In calitate de reprezentant Zona Metropolitană, îl propun pe dl. Peti Andrei. 

Varianta II.  
Dl. consilier Kikeli:  - iniţial, în cursul anului trecut am fost desemnat în această 

calitate, şi din fericire lucrurile sper că se deblochează, privind problemele Zonei 
Metropolitane. Personal, consider că din partea municipiului trebuie să fie cel puţin un 
viceprimar în această calitate, poate ar fi necesar să existe mai mult persoane, faţă de restul 
primarilor din judeţ, dar în această privinţă şi eu recomand să existe cel puţin un 
viceprimar, dl. Peti. 

Dl. consilier Pui: - propun pe cei doi viceprimari. 
Dl. consilier Maior:  - dacă ai fi citit legea şi ai fi fost atent, ai fi ştiut că e unul 

singur, dar nu te duce pe tine. 
Dl. consilier Pui: - pot să fie şi doi. Mulţumesc, dar puteţi să vorbiţi mai frumos, 

acum de sărbători. 
Dl. Primar Florea:  - domnilor consilieri, o să-l rog pe dl. Peti să vă facă o 

informare cu toată responsabilitatea şi cu tot respectul faţă de sărbătorile religioase  care nu 
vin să acopere sau să minimalizeze umilinţa la care este supus oraşul şi prin el cetăţenii săi.  

Domnule Kikeli, regret că era un loc unde v-aţi fi putut spune un punct de vedere, 
dar nu aveaţi la ce, pentru că în Zona Metropolitană nu se întâmplă nimic din anul 2006. 
Primăria Tîrgu-Mureş a fost a treia primărie în România care chiar a crezut în activitatea 
acestei zone. Din păcate, s-au pus 4 sau 5 table şi acolo au rămas. Dl. Peti o să vă facă o 
informare vis-a-vis de cheltuielile uriaşe pe care le au domnii cu maşină la scară şi cu tot 
felul de, dacă le citiţi activitatea, nici anul desfăşurării nu l-au trecut, dar sunt alte lucruri şi 
nu sunt răutăcioase, sunt obiective. Vă imaginaţi cum stă Zona Metropolitană Sighişoara, 
Tîrnăveni sau Reghin dacă ambiţia preşedintelui Consiliului judeţean este să domine acest 
lucru în care nu se întâmplă nimic, în bunul obicei al intenţiilor politice. 

 Eu rămân la acelaşi principiu, nu e vorba de a-şi bate joc de o persoană sau 
politica să domine de o manieră atât de brutală spaţiul administrativ, dar lucrurile sunt 
evidente, propunerea pe care v-am spus-o, să retragem oraşul din Zona Metropolitană la un 
moment dat dacă nu se întâmplă nimic, rămâne valabilă. Pentru că noi nu o să dăm bani 
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pentru Zona Metropolitană alimentând 90% din buget, ca domnii de acolo să-şi angajeze 
persoane de la partide. Zona Metropolitană trebuie să fie o zonă independentă dominată de 
o echipă de specialişti care să împreuneze proiectele, gândirile din zona periurbană. Nu este 
apanajul şi răsfăţul a nu ştiu ce îşi imaginează unii că se duc acolo. Nu mai spun că Zona 
Metropolitană trebuie să o conducă într-adevăr metropola, fiindcă de aceea s-a gândit. 
Inspiraţia că-l puneţi pe dl. Peti a fost să deblocăm şi să fie un limbaj cât de cât mai 
apropiat politic de primarii din jurul nostru care nu sunt lăsaţi să vină la întâlniri, care nu 
cunosc proiectele oraşului, nu cunoaşte nici arhitectul şef de la Consiliul judeţean care sunt 
inelele, care sunt proiectele oraşului care sunt podurile imaginate de Tîrgu-Mureş. Ca să vă 
daţi seama că de fapt nu-i interesează nimic altceva decât să blocheze. Necazul uriaş va fi 
că în 2014 încep deja primele date preliminare privind depunerile de proiecte, sută la sută 
proiectele de infrastructură  vor fi eligibile şi din acest punct de vedere într-o zonă în care 
nu se întâmplă nimic probabil că asta este şi intenţia, să nu se facă nimic. Mai mult, 
gândiţi-vă ce responsabilitate au primarii din zona periurbană în care Consiliul judeţean le 
plăteşte cota. El nu are nici o responsabilitate. Zona metropolitană la ora actuală este 
depersonalizată, este o jucărie la îndemâna preşedintelui Consiliului judeţean, pentru că 
ceilalţi primari nici măcar nu au forţa pe care le-o dă mandatul consiliului lor prin banii pe  
care-i alocă. Pur şi simplu e o bătaie de joc. Nu voi semna aceşti bani, atâta timp cât oraşul 
îşi pune proiectele şi trebuie luate în discuţii, să înceapă dialogul între comisiile consiliului 
cu primăriile limitrofe, ori nu se întâmplă nimic, nu vă supăraţi, a trecut un an şi opt luni cu 
administraţie actuală, au trecut două mandate trecute în care nu s-a întâmplat nimic şi cu 
asta cred că am spus tot.  

Domnule Peti, vă rog să-i informaţi pe domnii consilieri, nu astăzi, că probabil că 
mai greu vor fi dispuşi să asculte, la ce umilinţe aţi fost supuşi la întâlnirea trecută. Nu se 
discută ce proiecte, este o întâlnire de partid, regret să spun acest lucru, dar am rugat să se 
discute, să se găsească o nouă reprezentare, eu am de gând să mandatez primarul sau 
consiliul local să mandateze persoana care să se lupte acolo, dar să se lupte pe proiecte şi 
pe bani, nu cui îi dă cuvântul sau cui nu-i dă cuvântul. 

Dl. consilier Maior:  – supun la vot varianta II cu dl. Peti, iar înlocuitor dl. Kikeli. 
Dl. Primar Florea : - înlocuitor sunt eu. Într-o zonă metropolitană, reprezintă 

primarii localitatea. Am acceptat varianta tocmai pentru a nu tensiona, am pus interesul 
oraşului mai presus de orice interes. Peste tot sunt primarii reprezentanţii zonei 
metropolitane. Nu trebuie să facă nimeni planurile oraşului, oraşul îşi face planurile prin 
consiliul său şi dezbaterile publice. Nu trebuie să-mi facă teme nici primarul de la, primarul 
de Pănet e singurul serios acolo, dar nu e normal ca primarii din jur să facă temele oraşului, 
dar nici într-un caz Consiliul judeţean, sunt două lucruri diferite. Eu mă voi duce şi voi 
reprezenta zona, dar am mandatat pentru proiecte un reprezentant care să fie fără nici un fel 
de echivoc.  

Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? - 4 abţineri (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D., Jozsa T. ) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 4 abţineri. 
D-na viceprimar Ciotlăuş: – vreau să vă spun că am participat şi eu la acea 

şedinţă legată de activitatea Zonei Metropolitane şi majoritatea primarilor care-şi respectă 
atribuţiile şi mandatul pe care l-au primit de la cetăţeni au fost prezenţi, şi au reprezentat 
interesele pe fiecare zonă, mai puţin dl. primar al municipiului Tîrgu-Mureş care l-a 
împuternicit verbal pe dl. Peti Andrei să voteze împotrivă. Mandatul de a vota împotrivă 
este înainte de a se merge şi a vedea despre ce este vorba în acea şedinţă a zonei 
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metropolitane. Vreau să vă transmit nemulţumirile tuturor primarilor care fac parte din 
zona metropolitană în ceea ce priveşte pe primarul din Tîrgu-Mureş. 

Dl. consilier Maior:  - nu puteţi să vă mandataţi dv. ca şi reprezentant al 
primarilor. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - primarul nostru trebuie să meargă, dacă este primar 
adevărat, trebuie să meargă la Consiliul judeţean şi să reprezinte interesele municipiului 
Tîrgu-Mureş aşa cum o face un primar adevărat. 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului local 

municipal nr. 212 din 24 iunie 2010 referitoare la încadrarea străzilor din Municipiul Tîrgu 
Mureş în zone de interes urban, în vederea stabilirii impozitelor pe clădiri şi terenuri: 

Dl. consilier Maior: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? – 
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 9 a fost retras de pe ordinea de zi. 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru 

proiectul “Reabilitare şi mansardare la Grădiniţa cu program prelungit nr. 16”: 
Dl. consilier Maior: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv 
Dl. consilier Pui: - stimai colegi, supun atenţiei dv. câteva aspecte legate de acest 

proiect de hotărâre. Dacă intraţi pe site-ul Ministerului Culturii şi Patrimoniului Naţional, 
este lista monumentelor istorice din 2010 care este reactualizată şi este anexă la Ordinul 
Ministrului Culturii nr. 2361/2010 publicat în Monitorul Oficial al României nr. 670 bis din 
1.10.2010. La poziţia 246 pag. 1746 din lista monumentelor istorice, figurează imobile 
clădiri situate în Tîrgu-Mureş str. Sportivilor de la nr. 1-3 şi de la 2-14, care fac parte din 
ansamblul urban centrul istoric al oraşului zona meşteşugărească, cod LMI Mureş 
2aA15453. Litera A cuprinde monumente istorice de interes naţional şi internaţional. 
Clădirea unde se face mansardarea este de interes naţional şi internaţional. Legea nr. 
422/18 iulie 2001 privind protejarea monumentelor istorice cu completările şi modificările 
ulterioare, spune la cap. III: „lucrările de intervenţie la monumentele istorice trebuie în 
prealabil avizate de comisia zonală a monumentelor istorice”. Am întrebat şi la comisie, mi 
s-a spus că nu este clădire monument istoric, este neapărată nevoie de avizul Ministerului 
Culturii sau a Comisiei naţionale a monumentelor istorice.  

Consider că trebuie să facem lucrurile aşa cum trebuie, să fie foarte bine puse la 
punct. 

Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? – 5 voturi (Ciotlăuş I., Pui S., Sîmpălean D.,  Soos Z., Haller 

B.) 
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 5 voturi împotrivă. 
Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

253/19.09.2013 referitoare la numirea în calitate de reprezentanţi ai Consiliului local 
municipal Tîrgu Mureş, cu atribuţiile aferente în consiliile de administraţie ale unităţilor de 
învăţământ din Municipiul Tîrgu Mureş, în anul şcolar 2013 – 2014: 

Dl. consilier Maior: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
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Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? - 1 abţinere ( Gujan L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea “Regulamentului de autorizare, organizare, 

atribuirea în gestiune delegată şi controlul executării serviciului de transport în regim de 
taxi pe raza Municipiului Tîrgu Mureş”. 

Dl. consilier Maior: - la acest material este varianta II a proiectului de hotărâre, 
conform obiecţiunilor din comisiile de specialitate. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Dl. consilier Bakos: - nu am vrut să iau cuvântul înainte de vot, pentru că nu am 

vrut să influenţez votul, e bine că a trecut materialul pentru că este o reglementare legală şi 
trebuie să facem acest regulament. În comisie am discutat că ar fi indicat ca acel cazier de 
bună purtare să-l analizăm, mi se spune acum că nu mai este, dacă legea cere să o facem, 
într-un an de zile, cu multă analiză şi precauţie pentru a nu avea situaţii în care să se 
abuzeze de această posibilitate şi să o facem aşa cum trebuie şi într-adevăr să fie o măsură 
de selectare a celor care nu oferă servicii corecte.  

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în efectuarea inventarierii bunurilor de pe 

domeniul public şi privat al Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. consilier Soos: – am o completare la acest material, acest inventar al bunurilor 

va avea rost dacă se asimilă în PUG-ul oraşului, ca să devină obligatoriu pentru toţi 
proprietarii de clădiri. Rugămintea mea este ca acest inventar al bunurilor să fie introdus şi 
în PUG-ul oraşului care să pregăteşte. Vă spun motivul, sunt aproximativ 10% din clădiri 
cu caracter monument, pe lista de monumente. Restul nu au protecţie. Dacă o să aveţi un 
inventar la zi, o să ştiţi care dintre clădiri reprezintă valori care ar trebui protejate. Asta ar fi 
şi un ajutor, să fie parte a PUG-ului inventarul clădirilor cu caracter de monument. Nu sunt 
monument legal, se face şi în alte ţări, clădiri cu caracter de monument. 

Dl. consilier Maior: - d-na Miheţ spune că nu are nimic împotrivă, supun la vot 
proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? –  21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –   
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 
Punctul 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

215/2008 şi înfiinţarea unor noi staţii bus pentru cursele regulate de persoane în regim 
judeţean: 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - apreciez faptul că iniţiativul s-a chinuit şi a mai scos 
trei variante de proiect după prima pe care am depus-o eu, deci este a patra variantă de 
proiect şi pot să fiu întru totul de acord cu ea, dar aş vrea, pentru că am discutat şi în 
comisia de buget şi în celelalte comisii, aş vrea dacă se poate să introducem şi zona 
Policlinicii II, pentru că foarte mulţi transportatori şi călători au solicitat acest lucru. Este o 
zonă strategică şi v-aş ruga dacă permiteţi acest amendament. 
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Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre cu amendamentul făcut 
de d-na Ciotlăuş. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi.  
Punctul 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind constituirea unei comisii speciale de analiză şi 

verificare a activităţii operatorului S.C. Compania Aquaserv S.A.: 
Dl. consilier Maior:  - am o propunere chiar dacă se supără d-na Ciotlăuş pe mine, 

există şi varianta II, dar niciuna nu este vizată de legalitate. Eu supun amânarea acestui 
proiect de hotărâre, dacă nu l-am scos de pe ordinea de zi. 

Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? – 3 abţineri (Ciotlăuş C., Sîmpălean D., Pui S.) 
Proiectul de hotărâre s-a amânat. 
 
Proiecte de hotărâri în regim de urgenţă 
 
Punctul 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru spaţii cu 

altă destinaţie decât aceea de locuinţă: 
Dl. consilier Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat.  
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi.  
D-na consilier Roman: - aş avea o rugăminte în cazul colegilor care se află în 

consiliu local şi care au colegi care sunt la conducerea Direcţiei de Sport. Săptămâna 
trecută sâmbătă, am participat la un concurs regional de lupte libere, a fost şi dl. Gombos, 
erau câteva sute de copii din zona noastră şi în sală era un frig îngrozitor. Ştiu că în cazul 
altor echipe şi la antrenament sala este încălzită. În cazul acestor copii, câţiva dintre ei 
având vârsta de cinci ani, frigul era, să stai pe o saltea în acel combinezon de lupte libere la 
+3 sau 4 grade şi să faci performanţă, mi se pare că le cerem prea mult. Am rugămintea să 
vorbiţi cu cei care se ocupă de acest lucru şi să încercăm să-i sprijinim şi astfel, măcar 
încălzindu-le sala când au concurs.  

Dl. consilier Pui: - am o întrebare scurtă, dacă în bugetul de protocol pentru 
cheful de azi sunt 20 sau 23 de consilieri, pentru că noi cei trei consilieri dorim să le donăm 
şi mulţumim că nu ne-aţi invitat. 

Dl. consilier Maior:  - nu aveţi ce dona, atâta timp cât nu aţi fost invitaţi.  
D-na secretar Cioban: - aveţi fiecare dintre dv. în mape o informare de la Biroul 

de avocatură „Iordăchescu” vizând MTS Company şi vreau să vă informez că azi la ora 14 
când am început noi şedinţa, a fost pe rol procesul nostru privind admiterea cererii de 
suspendare provizorie a executării silite cu care ne-am chinuit vreo două zile şi instanţa a 
admis cererea astfel că nu se va face executare silită cel puţin deocamdată, până când 
instanţa supremă se va pronunţa asupra recursului declarat de noi şi care se va judeca în  
mod definitiv şi irevocabil, aşa că o să avem un Crăciun liniştit din punctul acesta de 
vedere, nu mai umblă nimeni după noi, după bunuri şi bani, cel puţin deocamdată. 
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D-na arhitect Miheţ: - vreau să-i răspund d-lui Pui, Grădiniţa 16 are şi aviz de la 
monumente şi este şi întocmit proiectul de specialitate de către un arhitect atestat de 
Ministerul Culturii şi Cultelor aşa cum o cere legea. 

Dl. consilier Sabău: - d-na Cioban, v-aş ruga să faceţi un exerciţiu de citire a 
Legii 215, nu pentru dv. ci pentru angajaţii primăriei care au semnat o anumită întâmpinare 
din punctul de vedere al consiliului local, şi încercaţi să le induceţi următoarea idee, şi 
anume să citească Legea 215/2001 până la capăt, să nu se oprească la art. 36, este un art.34, 
43 foarte interesante.  

Dl. Primar Florea: - domnilor consilieri, vă urez Sărbători fericite, Kellemes 
Ünnepeket, eu vreau să vă mulţumesc de modul în care au decurs poziţiile raţionale şi care 
aţi aşezat de fiecare dată interesul localităţii mai presus de alte interese. Eu vă aştept cu 
poziţii luate în grupurile politice, pentru a vă exprima un punct de vedere faţă de intenţia 
legiuitorului de a prezenta legea descentralizării, ciuntit, la Tîrgu-Mureş sau de o manieră 
proprie sau răutăcioasă, pentru că jurământul dv. exprimat aici l-am urmărit cu mare atenţie 
spune foarte clar că trebuie să puneţi interesele localităţii, primează comunitatea şi cetăţeni 
săi. Vă aştept pentru că efectiv târgumureşenii şi partea sportivă apreciază şi urmăreşte 
acest lucru cu atenţie. În ce priveşte Sala polivalentă, nu vă faceţi nicio problemă, că e 
numai chestiune de timp până se dărâmă pe ei, aşa că nu are rost să mai comentăm că e frig 
sau ceaţă, etc. 

Vreau să vă spun că pentru anul viitor sunt pregătite cel puţin o abordare strategică 
sau din nişte proiecte obligatorii care avem nevoie să ne luptăm pentru ele pentru a aşeza 
oraşul, părerea mea în cea mai dificilă perioadă, a-l orienta încât să fie capabil să fie privit  
cu interes şi de comunităţile învecinate. De aceea, recomandarea este ca în multe din 
discuţiile care o să le avem şi la care o să invit de fiecare dată oamenii care pun interesele 
oraşului mai presus de orice, oameni care arată un nivel cultural care îţi permite o abordare 
detaşată şi fără răutăţi, chiar dacă sunt asperităţi sau unele viscerale, nu ai cum, cu toată 
bunăvoinţa, nu poţi să mergi cu o parte distructivă care continuu îţi arată partea urâtă ceea 
ce înseamnă comportament de campanie electorală, primitiv, cum se desfăşoară în 
România. Din păcate, după atâţia ani avem ocazia să vedem că excelează. De aceea, eu o să 
fac aceste prezentări, vreau să spun că am făcut o serie de dezbateri publice cu o serie de 
categorii profesionale, ultima cu mediul de afaceri, care într-adevăr gândeşte, doreşte şi e 
mare lucru să ştie că găseşte viziunea sau are locaţia sau punctul, perspectiva i-o poate 
oferi chiar şi oraşul. Vedem că din punct de vedere guvernamental lucrurile nu merg foarte 
bine în ceea ce înseamnă mediul de afaceri, locurile de muncă sau dacă ne uităm pe 
rapoartele Consiliului judeţean, au foarte mari dificultăţi cu zonele aşa-zis industriale, va 
trebui să abordăm cu fermitate o serie de lucruri. Acesta este motivul pentru care vă doresc 
un sfârşit de an bun, dar anul trece repede şi temele vor trebui să le abordăm foarte repede, 
pentru că fac o mică deviere spre Zona Metropolitană, nici măcar nu sunt identificate din 
punct de vedere cadastral, nici gândirea de a demara. Ori se ştie foarte clar că dacă din 
punct de vedere patrimonial nu s-a identificat parte componentă a proiectului, nici nu poţi 
să intri în vreo calificare. Domnilor consilieri, e o provocare 2014 în ceea ce înseamnă 
partea care o construim, nu ştiu ce va fi cu guvernul acesta, dar temele va trebui să le facem 
noi, pentru că dovada autostrăzii şi am scrisoarea şefului de cabinet al comisarului pe 
transporturi, trebuie să i-o trimit şi d-nei ministru al transporturilor, pentru că probabil nu 
cunoaşte, în care a trebuit să ceri intervenţia comisarului de transporturi să ne spună ce se 
întâmplă cu declaraţiile miniştrilor la noi, că autostrada se face în funcţie de interesul sau 
intenţia exprimată de baronii locali. 

Mureşul nu are voie să stea la pomana nimănui şi atunci cel puţin va trebui în 
viziunea noastră variante de legătură urgentă cu zonele învecinate, va trebui să o abordăm. 
V-am dat acest exemplu cu toată supărarea că s-ar putea face foarte multe lucruri dacă într-
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adevăr politicul ar înţelege că rolul lui nu este de a bâzâi şi să funcţioneze ca un motor 
stricat, ci efectiv este vorba de a veni cu soluţii şi a gândi într-un mod colegial,  pentru că 
oraşul trebuie să-l considerăm al tuturor şi nu numai prin prisma unor politruci. Eu vă 
aştept cu mare plăcere subiecte le discutăm cum de altfel  întotdeauna serile în care am 
discutat au fost cât se poate de agreabile şi eficiente şi aşa cum v-am invitat de fiecare dată, 
vă invităm la toate manifestările în care primăria este angajată până la sfârşitul anului şi în 
prima parte a lunii ianuarie, să daţi curs la invitaţii. 

Crăciun fericit!  la toată lumea şi să aveţi parte de înţelepciune. 
 

Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei extraordinare a 
Consiliului local se încheie.  

 
 

Dl. consilier Maior Claudiu   – preşedinte de şedinţă ____________ 
 
D-na Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-M ureş ______ 


